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SESJA IX 22 STYCZNIA 2025 r. 

________________________________________________________________ 

PROTOKÓŁ NR IX/2025 

Z OBRAD IX NADZWYCZAJNEJ SESJI RADY GMINY 

SMĘTOWO GRANICZNE 

ODBYTEJ W DNIU 22 STYCZNIA 2025 ROKU 

W REMIZO-ŚWIETLICY W SMĘTOWIE GRANICZNYM 

  

 Obecni na sesji: 

- radni Rady Gminy, 

- Wójt Gminy, 

- pracownicy Urzędu Gminy, 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy:  

Otwarcia obrad IX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Smętowo Graniczne dokonała 

Przewodnicząca Rady Gminy Barbara Szczygieł. Poinformowała ona także, że obrady są 

nagrywane i transmitowane   

a) stwierdzenie prawomocności obrad,  

Przewodnicząca Rady Gminy Smętowo Graniczne poinformowała, że w obradach 

uczestniczy 14 z 15 radnych co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

b) przyjęcie proponowanego porządku obrad,  

Przewodnicząca Rady Gminy Smętowo Graniczne poinformowała, że radni otrzymali 

porządek obrad po czym poddała go pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: przyjęcia proponowanego porządku obrad.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (14)  



2 

 

WIOLETA CHMURA, BARTOSZ ELSZKOWSKI, DARIUSZ GEŁDON, ANGELIKA 

GODLEWSKA, IWONA JABŁONKA, ADAM LIPSKI, MICHAŁ MELKA, ELŻBIETA 

MUSZYŃSKA, OLGIERD MUSZYŃSKI, ELŻBIETA PIETRASIAK, DAMIAN 

SAMULEWSKI, BARBARA SZCZYGIEŁ, IWONA ŚWIDERSKA, MICHAŁ 

WIŚNIEWSKI 

NIEOBECNI (1)  

PRZEMYSŁAW WEŁNOWSKI 

2. Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 2024.  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Wioleta Chmura poinformowała, 

że komisja od kwietnia 2024 do grudnia 2024 rozpatrzyła dwie petycje, dwie skargi oraz 

jeden wniosek. Odczytała także informację czego dotyczyły przedmiotowe petycje, skargi 

oraz wniosek i jakie było stanowisko komisji w poszczególnych sprawach. Członkowie 

komisji zatwierdzili sprawozdanie z pracy komisji za rok 2024.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty dla taryfowych grup odbiorców usług 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Smętowo Graniczne i Gminy Gniew:  

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Pani Lucyna Antos Podinspektor ds. 

gospodarki komunalnej, która poinformowała, że zgodnie z przepisami rada gminy może 

podjąć uchwałę o dopłacie dla jednej, wybranych lub wszystkich taryfowych grup odbiorców 

usług, a dopłata ta jest przekazywana przez gminę przedsiębiorstwu wodno-kanalizacyjnemu. 

Oznajmiła także o wysokości dopłaty dla 1m3 wody oraz 1m3 ścieków. Wszystkie szczegóły 

zostały zawarte               w treści uchwały oraz jej uzasadnieniu.  

a) stanowiska Komisji Stałych Rady Gminy,  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Michał Melka poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Porządku Publicznego Olgierd 

Muszyński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Michał 

Wiśniewski poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Elżbieta Muszyńska 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, natomiast dwóch 

członków było przeciw.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Opieki Społecznej Elżbieta 

Pietrasiak poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy jednym 

głosie wstrzymującym się.  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Wioleta Chmura poinformowała, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

b) dyskusja,  

Głos zabrał radny Adam Lipski, który poinformował, że był przeciwny podjęciu tej 

uchwały. Zdaniem radnego pewne rzeczy w gminie, które są niepopularne powinny być 

przedyskutowane oraz popierane i akceptowane. Zdaniem radnego każdy powinien płacić za 

wodę i ścieki we własnym zakresie. Nie powinno być żadnej dopłaty.  Z pozyskanych przez 

radnego informacji wynika, że w innych gminach nie praktykuje się dopłat. Radny jest 

przeciwny podjęciu uchwały, ponieważ gmina ma bardzo duży dług, a dopłaty dodatkowo 

obciążą budżet.  

Kolejno głos zabrała Wójt Gminy Smętowo Graniczne Anita Galant, która oznajmiła, 

że przedmiotowa uchwała nie jest konsekwencją złego zarządzania urzędem gminy, lecz tym, 

że kilka lat temu powstała instytucja Wody Polskie, która odebrała radom gmin możliwość 

ustalania stawek za ścieki i wodę. Stawki ustalone odgórnie nie są wystarczające. Trudno jest 

podejmować tę uchwałę, ale innego wyjścia z tej sytuacji nie ma. 

Następnie głos zabrał radny Adam Lipski kierując zapytania: Jakie ilości ścieków są 

wytwarzane w danym roku? Jakie ilości wody są zużywane? Ile będzie gminę kosztować 

dopłata? 

Odpowiedzi udzieliła Wójt Gminy informując, że kalkulację mogą zostać sporządzone 

po danym roku, niemniej jednak zużycie wody i wytwarzanie ścieków może być różne                            

w poszczególnych latach.  Gdyby ustalenie stawki było w kompetencji rady gminy 

wnioskowanoby o podniesienie stawki ze względu na koszty.    

c) głosowanie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Smętowo Graniczne Dariusz Gełdon odczytał 

projekt uchwały Rady Gminy Smętowo Graniczne w sprawie dopłaty dla taryfowych grup 
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odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Smętowo Graniczne i Gminy Gniew. 

 Głosowano w sprawie: dopłaty dla taryfowych grup odbiorców usług zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Smętowo 

Graniczne i Gminy Gniew.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (11)  

WIOLETA CHMURA, DARIUSZ GEŁDON, ANGELIKA GODLEWSKA, IWONA 

JABŁONKA, MICHAŁ MELKA, ELŻBIETA MUSZYŃSKA, OLGIERD MUSZYŃSKI, 

ELŻBIETA PIETRASIAK, BARBARA SZCZYGIEŁ, IWONA ŚWIDERSKA, MICHAŁ 

WIŚNIEWSKI 

PRZECIW (2)  

ADAM LIPSKI, DAMIAN SAMULEWSKI 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  

BARTOSZ ELSZKOWSKI 

NIEOBECNI (1)  

PRZEMYSŁAW WEŁNOWSKI 

Uchwała stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych, stanowiących własność Gminy Smętowo 

Graniczne:  

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Pani Małgorzata Torłop informując, że zgodnie 

z zapisami ustawy o gospodarce nieruchomościami, nieruchomości sprzedawane bądź 

oddawane w użytkowanie wieczyste są w drodze przetargu. Nieruchomości zostaną sprzedane 

w trybie określonym w w/w ustawie. Szczegóły dotyczące przedmiotowej uchwały znajdują 

się w jej treści i uzasadnieniu.   

a) stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego,  
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Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego radny Michał 

Wiśniewski poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

b) dyskusja: brak 

c) głosowanie.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Smętowo Graniczne Dariusz Gełdon odczytał 

projekt uchwały Rady Gminy Smętowo Graniczne w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż                 

w drodze przetargu nieruchomości gruntowych niezabudowanych, stanowiących własność 

Gminy Smętowo Graniczne. 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych, stanowiących własność Gminy Smętowo Graniczne. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

WIOLETA CHMURA, BARTOSZ ELSZKOWSKI, DARIUSZ GEŁDON, ANGELIKA 

GODLEWSKA, IWONA JABŁONKA, ADAM LIPSKI, MICHAŁ MELKA, ELŻBIETA 

MUSZYŃSKA, OLGIERD MUSZYŃSKI, ELŻBIETA PIETRASIAK, DAMIAN 

SAMULEWSKI, BARBARA SZCZYGIEŁ, IWONA ŚWIDERSKA, MICHAŁ 

WIŚNIEWSKI 

NIEOBECNI (1)  

PRZEMYSŁAW WEŁNOWSKI 

Uchwała stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości na okres 5 lat:  

a) stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego,  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego radny Michał 

Wiśniewski poinformował, że komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

b) dyskusja: brak   
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c) głosowanie.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Smętowo Graniczne Dariusz Gełdon odczytał 

projekt uchwały Rady Gminy Smętowo Graniczne w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 

dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości na okres 5 lat. 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej 

umowy dzierżawy nieruchomości na okres 5 lat. 

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

 ZA (1)  

WIOLETA CHMURA 

PRZECIW (13)  

BARTOSZ ELSZKOWSKI, DARIUSZ GEŁDON, ANGELIKA GODLEWSKA, IWONA 

JABŁONKA, ADAM LIPSKI, MICHAŁ MELKA, ELŻBIETA MUSZYŃSKA, OLGIERD 

MUSZYŃSKI, ELŻBIETA PIETRASIAK, DAMIAN SAMULEWSKI, BARBARA 

SZCZYGIEŁ, IWONA ŚWIDERSKA, MICHAŁ WIŚNIEWSKI 

NIEOBECNI (1)  

PRZEMYSŁAW WEŁNOWSKI 

Uchwała stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

6. Wolne wnioski i zakończenie. 

Głos zabrała radna Elżbieta Pietrasiak, która złożyła zapytanie odnośnie braku 

możliwości wrzucania tekstyli do odpadów zmieszanych i możliwości odbioru tych rzeczy raz 

na kwartał oraz organizacji odbioru odpadów wielkogabarytowych.  

Głos zabrała Wójt Gminy informując, że w kwestii odbioru tekstyli gmina będzie 

starać się o podpisanie porozumienia w celu organizacji takiego odbioru. Jeśli chodzi o 

wywóz gabarytów to niestety nie ma takiej możliwości. W miejscowości Skórcz funkcjonuje 

PSZOK i tam należy we własnym zakresie dowozić odpady wielkogabarytowe.  
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Następnie głos zabrał radny Damian Samulewski zgłaszając kilka kwestii 

dotyczących: wymiany żarówki przy przepompowni w miejscowości Kopytkowo, wymiany 

żarówki w lampie przy wjeździe na drogę nr 51/11 oraz możliwości postawienia kolejnej 

lampy w celu lepszego oświetlenia po zmroku, naprawy oświetlenia przed wjazdem do 

miejscowości Kopytkowo oraz uderzenia w słup i uszkodzenia go przez kierowcę firmy 

kurierskiej. W kwestii uszkodzonego słupa radny poinformował, że ma on się zgłosić w dniu 

jutrzejszym do urzędu gminy w celu pokrycia kosztów naprawy. Radny poinformował także, 

że jako członek Komisji Rewizyjnej Klubu Sportowego „Pogoń Smętowo” wraz z radną 

Iwoną Świderską proszą                     o możliwość pokrycia kosztów zakupu paliwa na 

wyjazdy sportowe dzieci z najmłodszego rocznika klubu sportowego.  

Głos zabrała Wójt Gminy oznajmiając, że na wszystkie wnioski zostaną udzielone 

odpowiedzi na piśmie.  Sprawa dotycząca uszkodzonego słupa przez kierowcę firmy 

kurierskiej musi zostać zgłoszona na policję, ponieważ taki jest wymóg z polisy. Oświetlenie 

przy drogach zostanie naprawione. Jeśli chodzi o kolejne lampy to w maju br. ma odbyć się 

program „Rozświetlamy Polskę”, do którego gmina ma w planach przystąpić, niemniej jednak 

wiąże się ono z dodatkowymi kosztami. W sprawie lamp oświetleniowych przed wjazdem do 

Kopytkowa i ich awarii, Wójt Gminy poinformowała, że na tym odcinku nie ma już 

gwarancji. Lampy czasami świecą, czasami nie. Znalezienie usterki technicznej tych lamp jest 

trudne i wiąże się z dodatkowymi kosztami. Zadanie musi zostać omówione, aby zaplanować 

je w szczegółach. Na wszystkie złożone wnioski zostanie udzielona odpowiedź pisemna.  

Kolejno głos zabrała radna Iwona Świderska, która poinformowała, że również chciała 

zgłosić kwestię awarii lamp. Ponadto radna zadała pytanie dotyczące budowy świetlicy 

wiejskiej w miejscowości Kopytkowo i tego na jakim etapie są prace.  

Odpowiedzi udzieliła Wójt Gminy Smętowo Graniczne informując, że kolejnym 

etapem prac będzie ogłoszenie postępowania przetargowego na zakup stolików, krzeseł, 

szafek i wyposażenia kuchni. W lutym powinny zakończyć się prace budowlane. Otwarcie 

obiektu nastąpi w momencie jak będzie on w pełni wyposażony. Zamontowane ma zostać 

również nagłośnienie. W miesiącu lutym ma odbyć się spotkanie z Dyrektor SP w 

Kopytkowie, aby omówić sprawę pomieszczenia byłej siłowni, które ma zostać przeznaczone 

dla KGW Kopytkowo. Piecze nad świetlicą wiejską miałby sprawować GOKSiR. Hala 

sportowa i świetlica ma zostać administracyjnie odłączona od budynku szkoły. Wstępnie 

otwarcie zostało zaplanowane na początek marca br.  
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Kolejno głos zabrał radny Olgierd Muszyński, który podziękował za wycięcie gałęzi 

przy drodze gminnej w miejscowości Rynkówka, przy drodze na odcinku Rynkówka-Frąca 

oraz wycięciu drzew na trasie prowadzącej z Rynkówki do Cisowych.    

Wójt Gminy podziękowała za słowa uznania. Skierowała także swoje podziękowania 

do pracowników obsługi urzędu gminy. Dodała także, że niezbędny jest zakup nowego 

ciągnika, aby zasięg prac mógł być większy.  

Następnie glos zabrał radny Damian Samulewski, który zwrócił uwagę na odcinek 

drogi przy budowie nowego Dino i zalegającego na powierzchni asfaltu błota. Prosił, aby stan 

nawierzchni był monitowany, ponieważ zgodnie z przepisami pojazd wjeżdżając na jezdnie 

nie powinien mieć brudnych kół.  

Wójt Gminy poinformowała, że temat już został poruszony z wykonawcą prac i jeden   

z pracowników na bieżąco za pomocą odpowiedniej maszyny ściąga nagromadzone błoto                      

z jezdni. 

W następnej kolejności głos zabrała radna Iwona Świderska prosząc o wystosowanie 

pisma bądź kurendy, aby osoby prowadzące ciężki sprzęt wyjeżdżając z pól na jezdnię 

zwracali uwagę na czystość kół, ponieważ przejeżdżając przez miejscowość Kopytkowo na 

asfalcie zalega warstwa błota, co stwarza niebezpieczne warunki dla kierowców.  

Wójt Gminy poinformowała, że jak najbardziej może zostać wystosowane pismo w tej 

sprawie do odpowiednich osób.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Smętowo 

Graniczne Barbara Szczygieł zamknęła obrady wypowiadając słowa: „Zamykam IX 

nadzwyczajną sesję Rady Gminy Smętowo Graniczne”.  

 

Przewodnicząca 

Rady Gminy Smętowo Graniczne  

Barbara Szczygieł 

  

Przygotował(a): Monika Brzeska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


